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Pag.7 - Het Milieuprogramma is een vrijwillig programma onder de Omgevingswet. In de 
Wet Milieubeheer is de provincie verplicht eens per 4 jaar een milieubeleidsplan op te 
stellen. In de afgelopen periode is aan deze verplichting voldaan door de combinatie van 
omgevingsplan/omgevingsvisie en milieuprogramma. Onder de Omgevingswet vervalt deze 
verplichting. 
 
- Vraag: Is GS er voorstander van dat er onder het regime van de Omgevingswet wederom 
een vergelijkbaar zelfbindend milieubeleidsplan opgesteld dient te worden?  

- Zo ja, op welke manier zou dat vorm kunnen krijgen?  
- Zo nee, waarom niet?  
- En op welke manieren worden de doelen die dit huidige milieubeleidsplan nu beoogt 

te bereiken straks opnieuw gewaarborgd? 

Het Milieuprogramma 2023-2027 voldoet reeds aan alle kenmerken voor 
een programma onder de Omgevingswet. Zelfbinding is een van de 
kenmerken. Het is inderdaad de bedoeling om in de toekomst, onder de 
Omgevingswet, de voorgaande lijn voort te zetten en te blijven werken 
met de combinatie Omgevingsvisie (strategisch beleid) en 
Milieuprogramma (tactisch/operationeel beleid). Hiermee zijn de doelen 
voor de toekomst gewaarborgd. 

Pag.13 - Een volledig en actueel overzicht van alle acties en maatregelen staat in het 
decentraal uitvoeringsplan SLA (te vinden op de provinciale website).  
 
- Vraag algemeen: Waarom wordt hier niet met een directe link naar een bron verwezen? Is 
GS met ons van mening dat een goede bronvermelding in alle stukken essentieel is? 
- Vraag specifiek: Waar vinden wij dit terug op de provinciale website (link)? 

Begin 2023 wordt het thema Milieu op de provinciale website aangepast. 
Daarbij zal een specifieke bijdrage worden geplaatst over het Schone 
Lucht Akkoord inclusief een directe link naar het decentraal 
uitvoeringsplan SLA. 

Pag.13 en 14- Om dit doel te bereiken werken we aan het volgende target: 
A.1.1 Gezondheidswinst door vermindering van concentraties luchtvervuilende stoffen. 
 
- Vraag: Het doel van de SLA is 50% gezondheidswinst te bereiken per 2030 t.o.v. 2016. 
Waarom wordt er niet ook een percentage aangegeven voor de periode van dit 
milieuprogramma? 

Het doel van het SLA wat betreft 50% gezondheidswinst is een 
gemiddelde over Nederland over de gehele looptijd van het SLA en kan 
niet één op één worden door vertaald naar het Zeeuwse Milieuprogramma 
voor de periode 2023-2027. 
Het RIVM monitort hierop m.b.v. de gezondheidsindicator waarbij op een 
kleiner schaalniveau kan worden ingezoomd. Deze data betrekken wij bij 
de monitoring op het Milieuprogramma. 

Target A.2.2 Aantal geurklachten per situatie blijft gelijk of daalt. 
 
- Vraag: Waarom de huidige stand van geurklachten accepteren en het target niet scherper 
stellen? 

 
 
Het target is gekoppeld aan situaties: Het aantal geurklachten per situatie 
blijft gelijk of daalt. In die zin geeft dit inzicht hoe de beleving van inwoners 
in een bepaalde situatie is. Een toename van klachten is ongewenst  
omdat dit aangeeft dat inwoners meer overlast ervaren. In die situatie is 
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dit aanleiding om te onderzoeken of aanvullende maatregelen nodig zijn. 
We willen echter geen nieuwe situaties, dat wil zeggen dat nieuwe 
activiteiten niet mogen leiden tot onacceptabele geurhinder. 
 

Pag.17 - Het aantal (unieke) geurklachten is een indicator voor overlast die inwoners 
ondervinden. De Provincie wil dat het aantal geurklachten gelijk blijft of daalt. Bovendien 
willen we dat bedrijven zich houden aan relevante voorschriften waarmee de kans op 
geurhinder afneemt. Daarom streven we naar een nalevingspercentage van 100% op dit 
onderdeel. 
 
Vragen: 
- Hoeveel geurklachten zijn er in de periode van 2019-2022 ingediend door burgers 
(uitgesplitst per kalenderjaar)? En op welke situaties zagen deze klachten toe (b.v. 
veehouderij, industrie e.d.)? 
 
 
 
 
 
 
- Heeft GS aanleiding om te denken dat niet alle geurklachten goed in beeld komen bij de 
provincie? Zijn hier concrete indicaties van (b.v. burgers die dit probleem hebben 
aangekaart bij de provincie, maar waar geen opvolging aan gegeven is)? 

 
 
 
 
 
 
 
Het gaat om situaties die betrekking hebben op bedrijven waarvoor GS 
het bevoegd gezag is. Het aantal geurklachten over 2019-2021 hebben 
wij gerapporteerd aan PS:  

- In 2021 gebeurde dat over 2019 en 2020 in een aparte 
monitoringsrapportage van het Milieuprogramma 2018-2022.  

- In 2022 is aantal klachten over 2021 in de provinciale jaarstukken 
opgenomen.  

Het aantal klachten over 2022 is nog niet beschikbaar en volgt nog. 
 
De omgevingsdiensten ontvangen de meldingen van inwoners en 
bedrijven over overlast en behandelen deze. Wij hebben geen indicaties 
dat hierbij meldingen buiten beeld vallen. 

Pag. 19 - Aanpassen plandrempel: De WHO adviseert aan overheden een streefwaarde 
van 53 dB (Lden) en 45dB (Lnight) te hanteren voor wegverkeerslawaai. De komende 
periode onderzoeken we de gevolgen van een verlaging van de plandrempel in Zeeland. 
Daarnaast onderzoeken we samen met andere provincies in hoeverre we opvolging kunnen 
geven aan de adviezen van de WHO. 
 
- Vraag: het advies van de WHO voor de plandrempel is helder. Waarom deze niet direct 
als target inzetten. 

Een plandrempel is geen norm. De WHO norm is een advieswaarde, die 
in Nederland nog praktisch nergens haalbaar is. De WHO-advieswaarde 
als drempelwaarde hanteren, is een streven voor de langere termijn. Hier 
is een transitie naar stillere voertuigen voor nodig. Dit kan de provincie 
niet alleen. De plandrempel ineens verlagen naar 53dB heeft grote 
consequenties en is daarom nu niet reëel. 
 
Uitleg plandrempel: de EU Richtlijn omgevingslawaai verplicht de 
provincies ook een keer in de 5 jaar een Actieplan geluid op te stellen 
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- Vraag: Waarom als target alleen vermelden dat de hinder niet groter is geworden (dan de 
al te hoge drempel volgens het WHO van 65db)?? 

voor alle provinciale wegen waar de plandrempel wordt overschreden. De 
provincies stellen zelf een plandrempel vast, die bepaalt of er wel of geen 
(onderzoek naar) maatregelen nodig is om de geluidoverlast van het 
verkeer te beperken.  
 
In het target wordt niet gesproken over 65 dB. Het target geeft alleen aan 
dat wij de toename van geluid willen beperken, uitgaande van het huidige 
geluidniveau. We gaan het aantal woningen monitoren die een 
geluidbelasting ondervinden van 55-60 dB en hoger dan 60 dB. 
Het target sluit aan bij het subdoel uit de Zeeuwse Omgevingsvisie 2021, 
die door PS is vastgesteld. Dit subdoel luidt: Beperken van de uitbreiding 
van de geluidproductie.  

Pag.26 - Informatie over risico’s en veiligheid binnen Zeeland is altijd actueel en voor 
inwoners in te zien in het Register Externe Veiligheid (REV) en Atlas Leefomgeving. 
 
- Vraag: Hoe actueel zijn de gegevens? Zijn de gegevens realtime? Zijn de gegevens van 
gevaarlijke transporten die nog plaats moeten vinden publiekelijk in te zien? 
- Vraag: Er staat bij Target A5.5 ‘Gebruik van professioneel vuurwerk is onder controle’. 
Waarom niet ‘Gebruik van vuurwerk is onder controle’? 

 
De gegevens zijn niet realtime, maar wel zo actueel mogelijk.  
Het is niet verplicht om vervoer van gevaarlijke stoffen vooraf kenbaar te 
maken. Wel is het vervoer van gevaarlijke stoffen aan een groot aantal 
regels gebonden. Hiermee worden de risico’s van het vervoer van 
gevaarlijk stoffen verkleind.  
 
De opslag en verkoop van consumentenvuurwerk valt onder het bevoegd 
gezag van de gemeenten. Provincie is bevoegd gezag voor professioneel 
vuurwerk.  

Pag. 33 - Van bedrijven verwachten we zodanige beheersmaatregelen dat het morsen van 
plastic korrels zo min mogelijk voorkomt en -als het toch gebeurt- dat zij de gemorste 
korrels opruimen. In het toezicht zullen wij niet alleen aandacht geven aan de benodigde 
technische maatregelen, maar ook aan bewustwording en een bedrijfscultuur die erop 
gericht is om morsen te voorkomen. 
 
- Vraag: Het in het milieu terecht komen van plastic korrels is een groot probleem en lastig 
op te ruimen wanneer deze daar toch zijn beland. Er aandacht aan geven en 
bewustwording is noodzakelijk maar welke instrumenten zijn voorhanden om dit, gezien de 
ernst van de zaak, af te dwingen? 

 
 
 
 
 
 
Afdwingen van maatregelen kan binnen de geldende wettelijke kaders via 
de VTH instrumenten. Omdat GS niet het bevoegd gezag is voor alle 
relevante bedrijven in Zeeland, zoeken wij ook samenwerking met 
gemeenten en andere partijen, zoals Rijkswaterstaat. 



Vragen PvdD (agendapunt 5)  SV Milieuprogramma 2023-2027 -253409 

Vragen Commissie Ruimte 20 januari 2023 Antwoorden  

Technische vragen PvdD (Karin Körver) over statenvoorstel Milieuprogramma 
2023-2027 - 253409 

 

agendapunt 5 

 

- Vraag: Waarom is er gekozen voor de definitie ‘zo min mogelijk’ gekozen? Waarom wordt 
een bepaalde hoeveelheid toegestaan? 

Ook als een bedrijf alle redelijkerwijs vereiste maatregelen toepast kan 
morsing niet altijd volledig worden voorkomen.  
  
 

Pag.37 - De Provincie wil bestaande emissies van pZZS en ZZS reduceren of voorkomen. 
Hiertoe moeten bedrijven een plan van aanpak opstellen met maatregelen om tot reductie 
of het voorkomen van bestaande (vergunde) pZZS- en ZZS-emissies te komen.  
 
- Vraag: Gaat er een deadline gelden voor het plan van aanpak? 

De Omgevingsdiensten beoordelen dit per bedrijf. Dit is maatwerk.  

Pag.39 – Subdoel B.10 De CO2-uitstoot bij bedrijven in Zeeland is met 55 % afgenomen in 
2030 t.o.v. 1990. 
- Vraag: Waarom niet het percentage binnen de looptijd van het milieuprogramma erbij 
vernoemd (percentage per 2027 of per jaar zelfs)? 

Wij sluiten hierbij aan bij de Europese en landelijke doelstelling die ook in 
Zeeland gehanteerd wordt in het Programma klimaat en Energie. Dit 
programma heeft een doelstelling tot 2030, zonder tussendoelstellingen.  
 
Vanuit dit programma start de Provincie met acties om vermindering van 
CO2-uitstoot te realiseren. Naast diverse stimulerende en voorlichtende 
inspanningen is de inzet van het Vergunningen, Toezicht en 
Handhavinginstrumentarium (VTH-instrumentarium) hiervoor essentieel. 
Omdat het VTH-instrumentarium in samenhang met andere milieuthema’s 
wordt ingezet in relatie tot bedrijven, is dit deel van de aanpak van de 
energietransitie hier in het Milieuprogramma uitgewerkt.  

Pag. 42 - De helft van de grondstoffen die in Zeeland worden gebruikt, is in 2030 
hernieuwbaar of al eerder gebruikt. 
 
- Vraag: Ook bij subdoel B.11 wordt de streefwaarde aan 2030 gekoppeld. Het zou helpen 
de voortgang ervan in de loop der jaren ook in de streefwaarden terug te zien (dus ook in 
2025 en 2027 bijvoorbeeld) en bovendien in te zetten op meer als er eerder al boven die 
streefwaarden wordt uitgekomen. Waarom niet in ieder geval dit bij 2027 doen? 
 

Ook hiervoor geldt dat we aansluiten bij de landelijke doelstelling en dat 
dat de provinciale aanpak om te komen tot een circulaire economie in het 
programma Regionale Economie, onderdeel circulaire economie. Dit 
programma heeft een doelstelling tot 2030, zonder tussendoelstellingen.  
 
Vanuit dit programma initieert de Provincie acties om het doel te 
realiseren. Naast diverse stimulerende en voorlichtende inspanningen is 
de inzet van het VTH-instrumentarium hiervoor essentieel. Omdat het 
VTH-instrumentarium in samenhang met andere milieuthema’s wordt 
ingezet in relatie tot bedrijven, wordt dit deel van de aanpak voor een 
circulaire economie in het Milieuprogramma uitgewerkt.  
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Pag. 63 – Bijlage E - Relatie Milieuprogramma met actuele provinciale 
opgaves/programma’s 
 
- Vraag: een directe link (bronvermelding) naar de diverse programma’s en opgaven in deze 
bijlage of in de tekst waar dit van toepassing is maakt het eenvoudiger de overlap te zien. 
Kan dat worden toegevoegd? 

Het is praktisch niet uitvoerbaar om in het Milieuprogramma 2023-2027 
links op te nemen naar de Provinciale programma’s en opgaves. Dit 
omdat deze programma’s en opgaves zullen veranderen gedurende de 
looptijd van het milieuprogramma. Daarnaast is het zo dat de meeste 
geen beleidsdocumenten zijn, terwijl het milieuprogramma dat wel is.  
 
Informatie inclusief de samenhang daartussen over de Provinciale 
opgaven en programma’s is te vinden in de Provinciale jaarstukken.   
 
 
 

 




